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Obiectul Interpelării: Copii abuzați, autori nepedepsiți

Suntem oripilati de informațiile privind minorii abuzați sexual și chiar uciderea în chinuri 
groaznice a acestora. Fenomenul violenței asupra copilului rămâne unul ascuns și subraportat, un 
fenomen ce afectează mai ales copii din grupurile vulnerabile, dar căruia îi cad victime copii din toată 
societatea.

De cele mai multe ori. datele statistice surprind manifestările cele mai violente și cazurile cele 
mai dramatice ale violenței cu victime copii. Anual, zeci de mii de copii sunt victimele abuzurilor 
fizice, sexuale, emotionale, exploatirii prin munca, exploatarii sexuale și neglijării.

Puțini dintre autorii care răpesc, abuzează și omoară copii sunt prinși și reținuți, iar dintre aceștia puțini 
sunt pedepsiți.
Acesta situație extrem de cruntă este de natură a nu descuraja răufăcătorii, violatorii, pedofili, orice 
formă de violență fizică sau emoțională la care sunt supuși sau expuși copiii punandu-le in pericol 
viețile.

Statul are obligația să protejeze copiii, să le apere dreptul a integritate fizică și dreptul la viață. 
In această materie se întâlnesc copetențele mai multor instituții așa cum sunt Parchetul General, 
Ministerul de Interne, Ministerul Muncii și Autoritatea Națională pentru Protecția Copilului. Apreciez 
că aceste instituții trebuie să colaboreze pentru ca faptele de abuz asupra minorilor să nu rămână 
necunoscute și autorii nepedepsiți.

Abuzul sexual este însă o realitate urâtă. înfiorătoare a lumii de azi, iar efectele asupra copiilor sunt 
devastatoare. Mulți părinți se cutremură numai când se gândesc la asta!

Prin urmare, vă solicit să raspundeți la urmatoarele întrebări pe care le-am primit la cabinetul 
parlamentar din teritoriu, pentru care eu nu am răspunsuri;

& Câte infracțiuni de abuz sexual comise asupra copiilor din românia s-au produs in 
perioada 2010-2019?

» câte dintre acestea au fost soluționate și in ce mod? - va rog, defalcați pe ani, pe 
județ, din mediul rural/urban, sexul și vârsta victimei, sexul si vârsta autorului?



• Pentru câte dintre infracțiunile cercetate s-a dispus pedepse cu închisoarea, pedepse 
cu suspendare, pedepse pecuniare, respectiv muncă în folosul comunitații (ce tip de 
muncă, locație și durată), defalcat pe tipul infracțiunii și al pedepsei?

* Câte dintre cazurile înregistrate au rămas nesoluționate și din ce motiv?

« Câte dintre infracțiunile depistate/cercetate/investigate au fost prescrise, va rog să 
defalcați pe ani și pe tipul de infracțiune?

© Care a fost rata de recidivă a acestor infracțiuni, in ultimii 10 ani?

0 Care este durata medie de reabilitare a infracțiunilor de abuz sexual in cazul 
copiilor?

0 Ce programe de reabilitare și de prevenire a ratei recidivei sunt derulate în prezent 
sub coordonarea ministerelor pe care dvs le reprezentați?

Faptele savarsite precum, violul, actul sexual cu un minor, coruperea sexuală a minorilor, 
prostituția infantilă, violența domestică, toate aceste sunt infractiuni prevazute de legea penala carora 
legiuitorul le-a atribuit pedepse menite să corecteze și să descurajeze astfel de comportamente.

Din discuțiile pe care le-am avut la audiențele ținute în circumscriția electorală nr.29 Neamț a 
reieșit faptul că oamenii, părinții mai ales, așteaptă de la instituțiile precizate și abilitate, luarea de 
măsuri ferme privind identificarea, cercetarea și pedepsirea autorilor, reducere și ținerea sub controlul 
legal a abuzurilor asupra copiilor și a pedepsirii autorilor lor.

In legătură cu cele prezentate, aștept din partea dumneavostră un răspuns în scris la Senatul 
României și vă mulțumesc!

Senațot, Emiliil Arcan
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